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P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.2.7.2018 

 posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki  

 Rady Miejskiej w Olecku odbytego w dniu 21 sierpnia 2018 roku.  

 

 

 Na stan 7 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności                      

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczyła Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Małgorzata Adameit. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska, 

 Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Elżbieta Rękawek, 

 Zastępca Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – 

Jadwiga Żychowska, 

 Prezes Stowarzyszenia Kulturalnego „Przypisani Północy” – Janusz Klimaszewski. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

powitała wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawiła proponowany 

porządek posiedzenia: 

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Opracowanie wniosków Komisji do planu budżetu gminy na 2019 r. 

3. Sprawy wniesione.  

4. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

Komisja (obecnych 4 członków) jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu  1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) projekt uchwały w sprawie podziału Sołectwa Kukowo 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

oznajmiła, że z wnioskiem o podział Sołectwa Kukowo wystąpili mieszkańcy miejscowości 

Lipkowo i Skowronki, przedkładając wymaganą liczbę podpisów. Zostały zarządzone  

i przeprowadzone konsultacje z mieszkańcami. Komisja Statutowa pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

W wyniku podziału powstaną dwa sołectwa – Kukowo, w skład którego będą wchodzić  

miejscowości: Kukowo i Lesk oraz Sołectwo Lipkowo, które obejmie miejscowości Lipkowo 

i Skowronki.  

Pierwotnie mieszkańcy Lipkowa dążyli do utworzenia Sołectwa Lipkowo tylko w obrębie ich 

miejscowości, ale nie był wypełniony statutowy wymóg podpisów pod wnioskiem minimum 

30 mieszkańców ujętych w stałym rejestrze wyborców, obecnie jest 29.  
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Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie podziału Sołectwa Kukowo. 

 

 

 projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania  

w zakładzie opieki zdrowotnej oraz domu pomocy społecznej 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

poinformowała, iż Burmistrz na 7 dni przed sesją wniósł projekt uchwały, który będzie ujęty 

w porządku obrad.  

Wybory samorządowe odbędą się 21 października 2018 roku. Zgodnie z przepisami obwody 

odrębne tworzy się najpóźniej na 35 dni przed terminem głosowania. Odrębne obwody 

głosowania w zakładach opieki zdrowotnej i domach pomocy społecznej tworzy się, jeżeli  

w dniu wyborów będzie w nich przebywać co najmniej 15 wyborców. 

Tradycyjnie powstaną one w „OLMEDICE” w Olecku Sp. z o.o. (szpital), a także 

Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki Długoterminowej w Olecku-Kolonii.  

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w zakładzie opieki zdrowotnej oraz 

domu pomocy społecznej. 

 

 

b) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w formie darowizny 

nieruchomości położonych na terenie Gminy Olecko 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

wyjaśniła, iż po analizie gruntów przy skrzyżowaniu Alei Zwycięstwa z ul. Kościuszki 

okazało się, iż teren gminny o powierzchni 59 m
2
 „wchodzi” w pas drogowy drogi 

wojewódzkiej. W dalszym odcinku drogi powstał już chodnik dzięki nakładom województwa. 

Należy uregulować istniejący stan prawny. Działki na rzecz innego samorządu można 

przekazać w formie darowizny.  

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w formie darowizny nieruchomości położonych  

na terenie Gminy Olecko. 

 

 

c) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wydzierżawienie 

nieruchomości gruntowych 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

poinformowała, że wojewoda zakwestionował część zapisów uchwały Rady Miejskiej  

w Olecku w sprawie gospodarowania nieruchomościami w zakresie dzierżawy. 

Do kompetencji Rady Miejskiej należy wyrażanie zgody na zawieranie umów z tym samym 
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dzierżawcą na kolejne 3 lata. W wykazie wymieniono dzierżawy przeznaczone wyłącznie  

na cele rolne. 

 

Pytań, ani uwag do projektów uchwał nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na ponowne wydzierżawienie nieruchomości gruntowych. 

 

 

d) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu 

Wychowania Przedszkolnego w Szkole Podstawowej w Babkach Oleckich 

 

e) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu 

Wychowania Przedszkolnego w Szkole Podstawowej z Oddziałami 

Integracyjnymi im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gąskach 

 

f) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Zespołu 

Wychowania Przedszkolnego w Szkole Podstawowej w Judzikach 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

oznajmiła, iż od 1 października br.  gmina będzie realizować projekty unijne w zespołach 

wychowania przedszkolnego. Jednak w dokumentach organizacyjnych jest zapis,  

że w Babkach Oleckich i Judzikach zespół funkcjonuje 4 godziny dziennie, w Gąskach  

– 5 godzin. Zgodnie z projektami zwiększy się liczba godzin zajęć przynajmniej o jedną. 

Zatem istnieje potrzeba uzupełnienia zasad organizacji placówki o zapisy proponowane  

w projekcie uchwały. 

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w Szkole Podstawowej 

w Babkach Oleckich. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w Szkole Podstawowej 

z Oddziałami Integracyjnymi im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gąskach. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w Szkole Podstawowej 

w Judzikach. 

 

 

g) projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków w celu przekazania go do zaopiniowania organowi 

regulacyjnemu 
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Zastępca Kierownika Wydziału GKO – Jadwiga Żychowska 

poinformowała, że zgodnie z nowymi przepisami prawa, na podstawie projektów 

regulaminów dostarczania wody i odprowadzania ścieków opracowanych przez 

przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjne, przygotowuje projekt regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków oraz przekazuje go do zaopiniowania organowi 

regulacyjnemu – Dyrektorowi Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Gdańsku 

Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie. 

Rady gminy mają dwa miesiące na przekazanie organowi regulacyjnemu projektu 

regulaminu. Organ regulacyjny opiniuje projekt regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków w zakresie zgodności z przepisami ustawy i wydaje,  

w drodze postanowienia, na które służy zażalenie, opinię nie później niż w terminie miesiąca 

od dnia doręczenia tego projektu. Po uzyskaniu opinii organu regulacyjnego, rada gminy 

uchwala regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 

Do urzędu, w wyznaczonym terminie wpłynęły 2 projekty regulaminów dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków od lokalnych przedsiębiorstw posiadających zezwolenie  

na zbiorowe dostarczanie wody i zbiorowe odprowadzenie ścieków, tj. od Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Olecku oraz Spółdzielni Mieszkaniowej MAZURY  

w Olecku. Taki projekt nie wpłynął od Spółdzielni Mieszkaniowej LESK. Termin składania 

projektów regulaminu, przewidziany w ustawie minął 12 czerwca 2018 r. 

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków w celu przekazania  

go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 

 

 

h) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu 

na zadanie pn. „Budowa chodnika w miejscowości Imionkiˮ 

 

Zastępca Kierownika Wydziału GKO – Jadwiga Żychowska 

oznajmiła, iż inwestycja została już wykonana. Gmina zadeklarowała udział wysokości 50% 

poniesionych kosztów. Po rozliczeniu zadania pomoc finansowa wyniesie 19.993,96 zł. 

 

Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na zadanie pn. „Budowa chodnika  

w miejscowości Imionkiˮ. 

 

 

i) projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2018-2028 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

podkreśliła, że w załączniku Nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa” w 2018 roku zwiększa 

się dochody ogółem o 4.702.949,86 zł w wyniku zmian budżetu wprowadzonych uchwałą 

Rady Miejskiej z czerwca br. oraz zarządzeń Burmistrza. 

 

Pytań, ani uwag do projektów uchwał nie zgłaszano. 

 



 
 

5 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2018-2028. 

 

 

j) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2018 rok 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

podkreśliła, że zarówno plan dochodów, jak i wydatków zwiększa się o tą samą kwotę 

4.019.402,04 zł. 

Omówiła zmiany w planie dochodów: 

 w dz. 630 – Turystyka, wprowadza się plan dotacji celowej w wysokości  

979.378,00 zł na realizację projektu „Zagospodarowanie plaży gminnej „Szyjka”  

w Olecku” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Warmińsko – Mazurskiego na lata 2014-2020. To zadanie wprowadza się również  

po stronie wydatków jednocześnie zwiększa się dodatkowo wkład własny o kwotę 

55.498,00 zł, 

 w dz. 710 – Działalność usługowa, wprowadza się plan dochodów 40.000,00 zł  

z tytułu zwrotu kosztów sporządzania Miejscowych Planów Zagospodarowania 

Przestrzennego na podstawie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym. Dotyczy budowy linii elektroenergetycznej 110 kV, 

 w dz. 750 – Administracja publiczna, wprowadza się plan różnych dochodów 

22.485,00 zł, w tym głównie z tytułu odszkodowań za szkody wyrządzone przez 

zwierzęta chronione. Chodzi o bobry, które zniszczyły drogę w okolicy Olszewa, 

 w dz. 756 – Dochody od osób prawnych, fizycznych i innych jednostek, zwiększa się 

plan o 466.000,00 zł z tytułu wpływów z opłaty eksploatacyjnej, 

 w dz. 801 – Oświata i wychowanie, wprowadza się plan dotacji celowej w ramach 

programów finansowych z udziałem środków europejskich na realizację w 2018 roku 

w czterech szkołach projektów w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Warmińsko – Mazurskiego na lata 2014-2020 w ogólnej wysokości 

2.384.078,04 zł (wkład własny gminy na ten rok wynosi 3.000 zł) oraz w planie 

Szkoły Podstawowej Nr 2 w Olecku wprowadza się plan dochodów 12.000,00 zł  

z tytułu wpływów na funkcjonowanie Międzyzakładowej Pracowniczej KZP, 

 w dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, wprowadza się plan dotacji 

celowej w wysokości 115.461,00 zł (na realizację projektu „Centrum Historii 

Pogranicza w Borawskich (rozbudowa świetlicy wiejskiej)” w ramach PROW na lata 

2014-2020. 

Omówiła zmiany w planie wydatków: 

  w dz. 600 – Transport i łączność, dokonuje się zmian: 

a) zwiększa się plan wydatków bieżących o 230.750,00 zł na remonty dróg 

publicznych gminnych i wewnętrznych, w tym odbudowa drogi wewnętrznej  

w Lesku, 

b) zmniejsza się plan na zadaniu „Budowa ul. Dębowej, Grabowej i Kasztanowej” 

o 68.000,00 zł, 

c) zmniejsza się plan na zadaniu „Przebudowa drogi w Lipkowie”  

o 167.000,00 zł, 

d) wprowadza się zadanie „Budowa chodnika przy Placu Wolności 23” z planem 

68.000,00 zł, 

e) wprowadza się zadanie „Modernizacja drogi Zatyki-Bartki” z planem 

50.000,00 zł, 

f) w wyniku zmiany przedsięwzięcia w ramach funduszu sołeckiego 

Rosochackie, wprowadza się zadanie „Modernizacja drogi gminnej 
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Rosochackie – Jaśki” z planem 14.582,00 zł, przenosząc te środki  

z rozdz. 92195 § 6050, 

 w dz. 630 – Turystyka, zwiększa się plan na zadaniu inwestycyjnym 

„Zagospodarowanie plaży gminnej Szyjka w Olecku” o 1.034.876,00 zł oraz ustala się 

źródła finansowania tego zadania w części z RPO WW-M 2014-2020.  

Na zrealizowanym zadaniu z Budżetu Obywatelskiego pn. „Zagospodarowanie plaży 

gminnej Szyjka” zmniejsza się plan o 23.055,00 zł, 

 w dz. 700 – Gospodarka mieszkaniowa, z zadania „Modernizacja zasobów 

komunalnych” wyodrębnia się zadanie pn. „Modernizacja budynku mieszkalno-

użytkowego w Babkach Oleckich” z planem na 2018 rok – 25.000,00 zł (koszty 

przygotowawcze, w tym projekt modernizacji świetlicy i adaptacji poddasza 

na 3 lokale socjalne). Zmniejsza się plan na zadaniu „Przebudowa budynku 

mieszkalnego Rosochackie 30” o 25.000,00 zł, 

 w dz. 710 – Działalność usługowa, zwiększa się plan wydatków bieżących  

o 40.000,00 zł na sporządzanie miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego, 

 w dz. 750 – Administracja publiczna, przenosi się plan w wysokości 11.536,00 zł  

z zadania pn. „Budowa ławeczki Panasewicza” na wydatki bieżące związane  

z promocją, 

 w dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona p.poż, dokonuje się zmian: 

a) przenosi się plan wydatków bieżących między rozdziałami i paragrafami, 

zwiększając plan o 6.600,00 zł na Fundusz Wsparcia Policji (wynagrodzenia  

6 funkcjonariuszy od 27 sierpnia do 18 października 2018 r.), 

b) na zadaniu inwestycyjnym „Rozbudowa monitoringu miejskiego w Olecku” 

zwiększa się plan o 132.200,00 zł z przeznaczeniem na wykonanie monitoringu 

Amfiteatru oraz części „Wiewiórczej ścieżki” w obrębie użytku ekologicznego 

„Długi Mostek”, 

 w dz. 801 – Oświata i wychowanie, dokonuje się zmian: 

a) zmniejsza się plan na zadaniu inwestycyjnym pn. „Budowa wielofunkcyjnego 

boiska przy SP Nr 2 w Olecku” o 41.000,00 zł, 

b) zwiększa się plan wydatków o 17.226,00 zł z przeznaczeniem na remont windy 

do autobusu szkolnego Mercedes, 

c) zwiększa się plan wydatków Szkoły Podstawowej Nr 1 w Olecku  

o 33.000,00 zł z przeznaczeniem na remont pomieszczeń po przedszkolu 

niepublicznym i dostosowanie do potrzeb edukacyjnych, 

d) zwiększa się plan wydatków Szkoły Podstawowej Nr 2 w Olecku  

o 74.836,00 zł z przeznaczeniem na zakup wyposażenia i pomocy 

dydaktycznych do nowotworzonego oddziału przedszkolnego, dwóch 

oddziałów klas II i dwóch oddziałów klas V i remont pomieszczenia MP KZP, 

 w dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, dokonuje się zmian: 

a) zwiększa się plan wydatków inwestycyjnych o 156.400,00 zł z przeznaczeniem 

na oświetlenie ulic, w tym na zadanie „Przebudowa oświetlenia  

ul. Grunwaldzka i ul. Wąska” – 156.400,00zł, „Przebudowa oświetlenia  

ul. 11 Listopada i ul. Chopina” – 158.400,00 zł (zmniejszenie  

z zadania „Modernizacja oświetlenia”), 

b) w wyniku zmiany przedsięwzięć w ramach funduszu sołeckiego Łęgowo, 

przenosi się plan 3.500,00 zł przewidziany na zakup lampy solarnej do rozdz. 

92195 – 937,00 zł (pokrycie dachu altanki) i do rozdz. 92695 – 2.563,00 zł 

(ogrodzenie boiska), 

 w dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, dokonuje się zmian: 

a) w ramach inicjatywy lokalnej z zakresu kultury tworzy się plan w paragrafach 

na składki ZUS i FP, zmniejszając wynagrodzenia bezosobowe (754,96 zł), 
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b) zmniejsza się plan w 2018 r. na zadaniu „Budowa świetlicy wiejskiej z boksem 

garażowym w Gąskach” o 21.570,00 zł, 

c) dostosowuje się nazwę zadania i zwiększa się plan na „Centrum Historii 

Pogranicza w Borawskich (rozbudowa świetlicy wiejskiej)” o 115.461,00 zł 

oraz ustala się źródła finansowania tego zadania w części z PROW 2014-2020. 

 

Członek Komisji – Henryk Markowski 

zapytał na jakim etapie jest inwestycja „Przebudowa budynku mieszkalnego  

Rosochackie 30”. 

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

odpowiedział, iż kilka dni temu zadanie zostało zgłoszone do odbioru. Powstało 5 mieszkań 

socjalnych.  

 

Członek Komisji – Henryk Markowski 

zapytał o Otwartą Strefę Aktywności przy ul. Batorego. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

wyjaśniła, że gmina otrzymała dofinansowanie na realizację zadania, ale w ramach 

ogłaszanych przetargów nie wpływają żadne oferty.  

 

Innych pytań, ani uwag do projektów uchwał nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Olecko na 2018 rok. 

 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Opracowanie wniosków Komisji do planu budżetu gminy na 2019 r. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

oznajmiła, że co roku jest zgłaszana sprawa zwiększenia środków finansowych na bieżące 

utrzymanie dróg gminnych oraz sporządzenia planu naprawy dróg szutrowych.  

 

Komisja zgłosiła wniosek o zaplanowanie w budżecie gminy na 2019 r. kwoty 350.000 zł  

na bieżące utrzymanie dróg gminnych oraz sporządzenie planu naprawy dróg szutrowych.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

na przykładzie zalewania gruntów i dróg w sołectwie Doliwy wskazała na brak konserwacji 

urządzeń melioracyjnych, za co odpowiada właściciel nieruchomości.  

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

zaznaczyła, iż nadzór nad konserwacją urządzeń melioracji szczegółowej nie jest zadaniem 

własnym gminy. Sprawdzi, kto obecnie sprawuje nad tym nadzór, bo dotychczas był  

to starosta.  

 

Prezes Stowarzyszenia Kulturalnego „Przypisani Północy” – Janusz Klimaszewski 

poinformował, że po wielu rozmowach na temat organizacji obchodów jubileuszu 40-lecia 

teatru AGT w Olecku oraz 40. jubileuszowej „Sztamy” przedłożył do urzędu pismo  

z budżetem przedsięwzięcia. Organizacja będzie starała się pozyskać dofinasowanie również 
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z innych źródeł, nie tylko z budżetu gminy. Jednak konieczny jest wkład własny. Stąd 

stowarzyszenie wnosi o zabezpieczenie środków w przyszłorocznym budżecie. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

stwierdziła, iż uzasadnienie obchodów jubileuszu jest znane. Przedłożony budżet to znacząca 

kwota, bo 230 tys. zł.  

Chciałaby wiedzieć, co dokładnie miałaby wesprzeć gmina, czy chodzi konkretnie o wkład 

własny do projektu.  

 

Prezes Stowarzyszenia Kulturalnego „Przypisani Północy” – Janusz Klimaszewski 

oznajmił, iż niezależnie od tego, czy otrzymają środki finansowe od gminy, będą robić 

wszystko, aby obchody w jakiejkolwiek formie odbyły się.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

podkreśliła, iż wniosek winien wypełniać wymogi formularza ustalonego zarządzeniem 

Burmistrza. 

Zapytała, jaka jest chęć i wola dofinansowania inicjatywy przez gminę. 

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

oznajmił, że z powyższego rozumie, iż odbyły się już rozmowy z dyrektorem ośrodka kultury 

w powyższej sprawie, bo źródło finansowania ośrodka jest to samo – budżet gminy. Słusznie 

zauważyła Przewodnicząca Komisji, iż brakuje konkretów, szczegółowego budżetu.   

Proponuje również wspólne spotkanie z dyrektorem w celu ustalenia szczegółowych działań. 

Gmina zawsze wspiera tego typu inicjatywy, tylko musi poznać szczegóły.  

 

 

Komisja jednogłośnie poparła inicjatywę pod roboczą nazwą „Teatr w Olecku jest – 2019” 

dotyczącą obchodów jubileuszu 40-lecia teatru AGT w Olecku oraz 40. jubileuszowej 

„Sztamy”. 

 

 

Prezes Stowarzyszenia Kulturalnego „Przypisani Północy” – Janusz Klimaszewski 

poddał pod rozwagę, by Rada objęła działania swoim patronatem. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

reasumując stwierdziła, że głównym organizatorem Sztamy jest Regionalny Ośrodek Kultury 

w Olecku „Mazury Garbate” i z powyższego rozumie, iż stowarzyszenie chce dołączyć  

w zakresie obchodów do głównego organizatora.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Rejterada 

poinformował, iż wpłynął wniosek o udostępnienie informacji publicznej, czy w związku  

z uchwałą Rady Miasta Drohobycz o wywieszaniu na budynkach administracji miasta flag 

Organizacji Ukraińskich Nacjonalistów – banderowców Rada Miejska w Olecku podejmie 

działania polegające na zerwaniu współpracy partnerskiej między Oleckiem za Drohobyczem 

lub inne działania mające na celu wyrażenie sprzeciwu.  

Chciałby znać stanowisko komisji w tej sprawie. Umowa o współpracy z samorządem 

Drohobycza nie ma żadnego kontekstu politycznego. W jego ocenie zrywanie wszelkich 

kontaktów pod naciskiem jednej osoby jest niezasadne. Komisja Oświaty (…) jednogłośnie 

uznała, by nie zrywać współpracy.  

 

Członek Komisji – Zbigniew  Jan Aksienionek 

prosił o przypomnienie historii współpracy. 
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Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

poinformowała, że umowa została podpisana 1 grudnia 2005 r. Współpraca dotyczy 

popierania wymiany kulturalnej, sportowej, naukowej, technicznej, zawodowej poprzez 

wymianę doświadczeń, współdziałanie w obszarze energii odnawialnej, rozwoju, badań jak 

również transferu technologii oraz know-how.  

Gmina Olecko i miasto Drohobycz zobowiązały się do respektowania ich odrębności  

i realiów bez ingerencji politycznej i religijnej. Umowa cały czas obowiązuje, ale  

od dłuższego czasu fizycznej współpracy nie ma.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

stwierdziła, iż osobiście jest oburzona podjętymi działaniami, ale nie popiera zerwania 

umowy o współpracy. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Wróblewski 

zapytał, jakie byłyby konsekwencje zerwania umowy. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

odpowiedziała, iż nie byłoby żadnych konsekwencji.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie przyjęła stanowisko, aby utrzymać współpracę z miastem Drohobycz. 

 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poruszyła kwestię opracowania planu marketingu terytorialnego. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła wniosek, aby opracować Plan marketingu terytorialnego 

gminy Olecko, w tym: 

 instrumenty polityki promocyjnej,  

 działania promocyjne, między innymi promocję lokalnych produktów, promocję 

turystyczną gminy, 

 budowanie tożsamości terytorialnej oraz przygotowanie działań mających  

na celu określenie i wytyczenie rozwojowych dziedzin inwestycyjnych, budowanie  

i wypromowanie marki miejscowości, 

 zabezpieczenie na ten cel środków w wysokości 100.000 zł. 

Obecne działania promocji gminy nie są spójne, znaki graficzne wymagają zmian  

i spójności. Niezbędne jest wytyczenie kierunków i określenie charakteru miasta w celu 

nowoczesnej budowy i promowania marki naszej gminy. 

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

stwierdził, że są pewne plany na przyszły rok w tym zakresie, ale jeszcze za wcześnie o tym 

mówić.   

 

Innych pytań, ani uwag nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, iż w sprawach wniesionych radni otrzymali pocztą elektroniczną zaproszenie 

na dzisiejsze spotkanie z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad Oddział  

w Olsztynie. 

Ponadto wpłynęła odpowiedź na wniosek mieszkańca Olecka w sprawie stworzenia 

możliwości pozyskania gruntu przy budynku przy Placu Wolności. 

Zapytała, czy są uwagi do przesłanych spraw wniesionych. 

 

Członek komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, czy w związku z rozstrzygnięciem nadzorczym wojewody dotyczącym uchwały  

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Kukowo – tereny obsługi 

produkcji rolnej 2” plan jest ważny. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

odpowiedziała, iż plan obowiązuje, zostały jedynie uchylone zapisy, o których umieszczenie 

w planie wnioskował ekolog.  

 

Członek komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, jakie podjęto kroki odnośnie skargi na uchwałę w sprawie określenia wysokości 

opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem 

przedszkolnym w prowadzonych przez Gminę Olecko: przedszkolu, oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz w innych formach wychowania 

przedszkolnego. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

wyjaśniła, że wojewoda nie uchylił zapisu uchwały w ramach nadzoru prawnego w ciągu  

30 dni od dnia dostarczenia uchwał i skorzystał z przysługującego mu prawa wniesienia 

skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie. Dziś jest przygotowywana 

odpowiedź na skargę wojewody, która powinna trafić jako sprawa wniesiona do radnych. 

Gmina broni swojego stanowiska powołując się na konstytucję w kwestii równości 

podmiotów, ponieważ zapis taki funkcjonuje w przypadku placówek niepublicznych, zaś  

w przypadku placówek publicznych nie jest to doprecyzowane. Spotkała się z artykułami,  

iż ministerstwo dopatrzyło się tej nieścisłości i samo rozpoczęło prace nad poprawą zapisów.  

Jeśli sąd uchyli zapis, opłata nie będzie wnoszona. 

 

Członek komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała o wniosek Prokuratury Rejonowej w Olecku o uchylenie §17 Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków stanowiącego załącznik do Uchwały  

Nr XLII/318/06 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 26 stycznia 2006 r. w sprawie uchwalenia 

„Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków”. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

oznajmiła, iż w odpowiedzi do prokuratora wskazano, że przepis funkcjonuje w dotychczas 

obowiązującym regulaminie, ale nigdy nie miał zastosowania. Poinformowano również,  

że toczy się postępowanie w sprawie podjęcia nowego regulaminu, który nie przewiduje 

takiego zapisu. 

 

Członek komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, jakie są plany odnośnie komunikacji miejskiej. 
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Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

odpowiedział, że dotychczasowy przewoźnik zachował się nietaktownie, gdyż najpierw 

poinformował mieszkańców poprzez ogłoszenia na przystankach, a dopiero potem 

powiadomił gminę o likwidacji komunikacji miejskiej.  

Burmistrz wystąpił z propozycją organizacji komunikacji miejskiej do miejscowych 

przewoźników z terminem zgłoszeń do 30 sierpnia br. W jego ocenie taka działalność jest 

nieopłacalna.  

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

dodała, iż podejmowane będą działania generalne, czyli gmina będzie szukać możliwości 

dofinansowania do organizacji komunikacji miejskiej we własnym zakresie. 

 

Członek komisji – Grzegorz Wróblewski 

zapytał, czy jest jakiś pomysł na likwidację, tzw. „tarki” na drogach szutrowych.  

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

odpowiedział, że burmistrz polecił pracownikom Wydziału GKO przegląd dróg gminnych 

żwirowych i ich wyrównanie w przyszłym tygodniu przed rozpoczęciem roku szkolnego.   

 

Innych spraw wniesionych nie było. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Wolne Wnioski. 

 

Członek komisji – Grzegorz Wróblewski 

oznajmił, iż gmina wykonała naprawę drogi w Babkach Oleckich przebiegającą obok 

nieruchomości nr 32 w stronę lasu. Właściciel gruntów po obu stronach drogi zaorał  

ją z jednej i drugiej strony w wyniku czego zamiast 6 m ma ona 3 m szerokości. Prosił  

o interwencję w tej sprawie.  

 

Członek komisji – Wiesław Zalewski 

zgłosił następujące wnioski: 

 poprawić stan drogi gminnej nr G 141017N w Gąskach prowadzącej w kierunku 

dużego gospodarstwa rolnego, 

 zlikwidować wyrwę przy wjeździe na parking naprzeciwko kościoła. 

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

poinformował, że w trakcie posiedzenia zasięgnął informacji wicestarosty oleckiego, który 

stwierdził, iż właściciel nieruchomości jest zobowiązany do należytego utrzymania urządzeń 

melioracyjnych, a Wody Polskie są organem nadzorczym. 

 

Członek komisji – Zbigniew Jan Aksienionek 

poruszył sprawę funduszu sołeckiego mieszkańców sołectwa Giże, którzy planują wykonanie 

nawierzchni asfaltowej na drodze gminnej. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

wskazała, iż zebranie wiejskie podejmuje uchwałę w sprawie ustalenia przedsięwzięcia, 

którego kwota nie może przekroczyć wysokości funduszu sołeckiego. 
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Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

                                                                                                

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

Protokołowała 

Małgorzata Adameit 

Przewodnicząca Komisji 

Maria Wanda Dzienisiewicz 

 

 

                                        

        

 


